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Technical information on the introduction of Phelix DE Futures 

  

Dear Trading Participants, 

 

With the introduction of the new EEX Phelix DE Futures changes will occur for all traders using 

Trayport® Joule as a frontend and who subscribe to Trayport®’s Gold Mappings Service. 

 

Trayport® will be restructuring the Germany Baseload, Germany Peaks and Germany Off-

Peaks “All Venues” products in Joule to better reflect the way in which these contracts are set-

tled against prices of either the German, Austrian or German-Austrian zones. The new Phelix 

DE Futures as well as the Phelix DE/AT Futures will both be finally settled against the common 

German-Austrian Day-Ahead auction price until the potential split becomes effective. 

  

The following changes will be effective with a restart of Joule on the respective day: 

1. Creation of new Germany-Austria “All Venues” Product (Phelix DE/AT Futures) as of 21 

April 2017. 

2. Migration of German-Austrian zone products (Phelix DE/AT Futures) from the Germany 

Baseload*, Germany Off-Peaks* and Germany Peaks* products to their Germany-Austria* 

equivalents on 25 April 2017. 

3. Integration of the new Phelix DE Futures into the Germany Baseload* and Germany 

Peaks* products on 25 April 2017.   

 

An additional change to update the names of the instruments within the Germany-Austria “All 

Venues” products will be made by Trayport® on 28 April 2017, more details will follow shortly.   

 

Action Required 

Traders are strongly advised to add the Germany-Austria Baseload*, Germany-Austria Off-

Peaks* and Germany-Austria Peaks* products (Phelix DE/AT-Futures) manually to their Joule 

market sheets in advance of the migration. If you have any questions or experience issues 
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once the update is completed Trayport® Support can be contacted on +44(0)207 960 5555 and 

support@trayport.com.  

 

Please find below an overview of the upcoming changes: 

 

 

Please do not hesitate to contact EEX Market Supervision by phone +49 341 2156 222 if you 

have any further questions. 

 

Yours sincerely, 

 

 

European Energy Exchange AG 
Market Supervision 
Telefon:  +49 341 2156-222 
Fax: +49 341 2156-229 
E-Mail: trading@eex.com 
www.eex.com  

 

mailto:support@trayport.com
mailto:trading@eex.com
http://www.eex.com/
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Technische Informationen zur Einführung von Phelix-DE-Futures 

 

Sehr geehrte Handelsteilnehmer, 

 

mit der Einführung der neuen EEX Phelix-DE-Futures ergeben sich Veränderungen für die 

Handelsteilnehmer, welche Trayport® Joule als Frontend nutzen und das Trayport® Goldmap-

ping abonniert haben.  

 

Trayport® wird die „All Venues“-Produkte für Germany Baseload, Germany Peaks und 

Germany Off-Peaks in Joule neu strukturieren, um deutlicher abzugrenzen ob einem Produkt 

die Preiszone Deutschland, Österreich oder Deutschland/Österreich als Basiswert zu Grunde 

liegt. Bis zur tatsächlichen Trennung der Preiszone Deutschland/Österreich werden sowohl die 

bisherigen EEX Phelix-DE/AT-Futures als auch die neuen Phelix-DE-Futures gegen den Day-

Ahead-Auktionspreis Deutschland/Österreich final abgerechnet. 

 

Die folgenden Anpassungen werden vorgenommen und sind nach einem Neustart des Joule-

Frontends am entsprechenden Tag sichtbar: 

1. Ab dem 21. April 2017 wird ein neues „All Venue“-Produkt für Germany/Austria (Phelix- 

DE/AT-Futures) angeboten. 

2. Neuzuordnung der Deutschland/Österreich-Produkte (Phelix-DE/AT-Futures) von bisher 

Germany Baseload*, Germany Off-Peaks* und Germany Peaks* zum neuen Germa-

ny/Austria „All Venue“-Produkt am 25. April 2017  

3. Einordnung der neuen Phelix-DE-Futures in die bisherigen Produkte Germany Baseload* 

und Germany Peaks* zum Handelsstart am 25. April 2017. 

 

Die Änderung der Produktbezeichnungen innerhalb des „All Venue“-Produktes für Germa-

ny/Austria wird Trayport® am 28. April 2017 vornehmen, mehr Details dazu werden in Kürze 

bekannt gegeben. 
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Notwendige Anpassungen  

Kunden sollten die neuen Produkte Germany-Austria Baseload*, Germany-Austria Off-Peaks* 

und Germany-Austria Peaks* (Phelix-DE/AT-Futures) bereits vor der Migration manuell in ihre 

Workbooks einfügen. Bei weiteren Fragen oder auftretenden Problemen im Anschluss an die 

Umstellungen steht der Trayport® Support unter +44(0)207 960 5555 und sup-

port@trayport.com zur Verfügung.  

 

Einen Überblick über die Anpassungen entnehmen Sie bitte der folgenden Grafik:         

 

  

Für Fragen steht Ihnen gerne die EEX-Marktsteuerung unter Tel. +49 341 2156 222 zur Verfü-

gung. 

 

Mit freundlichen Grüßen 

 

mailto:support@trayport.com
mailto:support@trayport.com
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